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JIZERSKÁ o. p. s. společně s obcí Bedřichov a městem Świeradów-Zdrój
uskutečnila projekt, který zajistí lepší podmínky pro běžecké lyžování v
Jizerských horách.  Jeho cílem je vybudovat infrastrukturu na Jizerské
magistrále, která bude mít přesah i na polskou stranu včetně
vybudování dvou běžeckých okruhů v areálech projektových partnerů.
Dnes byl na bedřichovském stadionu díky tomu spuštěn nový
zasněžovací systém pro teploty nad 0 stupňů Celsia.

Projekt schválil Monitorovací výbor programu Interreg ČR–Polsko 2021–2027 v březnu
letošního roku. Vedoucím partnerem je JIZERSKÁ, o.p.s., dalšími partnery jsou Gmina Miejska
Świeradów-Zdrój a obec Bedřichov. Dotace činila 1.092.310 eur.

Cílem je zabezpečit alespoň 4,5 měsíce trvající sněhové podmínky na lyžařském stadionu (730
m n. m.) na okruhu, který bude rozšířen z jednoho kilometru na dva, a to díky zařízení na
výrobu sněhu i v teplotách nad 0 stupňů Celsia. Město Świeradów-Zdrój plánuje zřídit nový
stadion běžeckého lyžování s délkou trati 1,5 kilometru u parkoviště Tewa (650 m n. m.)
u zastávky autobusu na trase Świeradów-Zdrój – Nové Město pod Smrkem. „Oba stadiony
budou osvětleny solárním systémem pro večerní lyžování. Projekt přispěje ke zlepšení přeshraniční
spolupráce a využití potenciálu udržitelného cestovního ruchu pro hospodářský rozvoj česko-
polského pohraničí,“ uvedl starosta obce Bedřichov Petr Holub.



V Bedřichově se nejedná o první takový projekt. Kupříkladu v roce 2019 Liberecký kraj přispěl 5
milionů korun do zasněžovacího systému pro tamní stadion. Stavba tehdy vyšla celkově včetně
projektové přípravy na 6,7 milionu korun. „Areál je významnou turistickou destinací a hlavním
nástupním místem na Jizerskou magistrálu. Pracovat na jeho neustálém vylepšování je proto
nevyhnutelné,“ doplnil hejtman Martin Půta.

V únoru letošního roku podepsaly v Hotelu Královka Liberecký kraj, obec Bedřichov, Svaz
lyžařů České republiky, Jizerská, o.p.s. a SKI KLUB JIZERSKÁ PADESÁTKA, z.s. Memorandum o
podpoře a modernizaci stadionu v Bedřichově. Jeho cílem je postavit budovu s důstojným
zázemím pro běžkaře, prodloužit zasněžovací systém až k rozcestí U Buku a vzniknout by měl
také čtyřkilometrový okruh využitelný pro tréninky dětí i rekreační běžkaře. Náklady se
odhadují na 113 milionů korun včetně DPH. Liberecký kraj projekt finančně podpoří 34 miliony
korun.

„Aktuální stav projektu je takový, že budova zázemí na stadionu má již stavební povolení
a u projektu prodloužení zasněžování k Buku nyní čekáme na vodoprávní rozhodnutí. Následovat
bude výběrové řízení a poté žádost o dotaci u Národní sportovní agentury. Stavět bychom chtěli v roce
2026,“ doplnil starosta Petr Holub.

„Naším dlouhodobým záměrem je, aby areál mohli využívat i rekreační běžci, mládež či pořadatelé
menších závodů. Proto jsme se rozhodli podpořit modernizaci stadionu, jejíž součástí bude i
zasněžování lyžařských tratí až k rozcestí U Buku. Přispějeme na to z rozpočtu 34 miliony
korun,“ uzavřel hejtman Půta.

V příloze naleznou zájemci podrobnosti k projektu v rámci tzv. povinné publicity. 


